
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 688 af 3. september 2020 (alm. del). Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Kim Valentin (V). 
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Offentligt
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Spørgsmål 

Vil ministeren oplyse, om Socialdemokratiet har ændret holdning til den aftale, man ind-

gik med bankerne under finanskrisen, siden regeringen bruger bankpakkerne som argu-

mentation for at bankerne i dag (11-12 år efter) skal betale for regeringens pensionsfor-

slag? 

 

Svar 

Socialdemokratiet har ikke ændret holdning til hjælpepakkerne til sektoren. Glædeligvis 

virkede hjælpepakkerne, og Danmark undgik et bredt bankkollaps og dermed en endnu 

mere dyb og langstrakt makroøkonomisk krise end den, vi oplevede. Hjælpepakkerne 

medvirkede således til, at den finansielle sektor kort efter finanskrisen var på benene igen 

med milliard-store overskud. Bl.a. på den baggrund finder regeringen, at det er rimeligt, at 

den finansielle sektor skal bidrage mere til fællesskabet gennem et samfundsbidrag til Ret 

til tidlig pension for de danskere, der har haft et langt og hårdt arbejdsliv. 
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